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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok

intézni a nemzetpolitikáért felel ős tárca nélküli miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s

minisztérium irányítójához

„Miért szüntetik meg a tehetséges külhoni magyar fiatalok szakmai fejlődéséért és a köztük

lévő tudományos, valamint személyes kapcsolatok fejlesztéséért oly sokat tett Collegiu m

Talentum programot?” címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Dr. Kandikó József, a Collegium Talentum elnöke a program honlapján 2016 .

március 31-én az alábbi tájékoztatást tette közzé :

„A Collegium Talentum külhoni tehetséggondozó program 2011 és 2015 között 15 2

határon túli magyar fiatal kutatót, doktoranduszt segített tervezett és ellenőrzött szakma i
előrehaladásában ösztöndíj, személyes tutori támogatás és különböz ő képzések, közösségépítő
programok révén. A program eredményeként egy komoly fiatal értelmiségi hálózat jött létre a

Kárpát-medencében egyre nehezebb körülmények között m űködő magyar nyelvű felsőoktatás

hátterében, hozzájárulva annak oktató-kutatói szakember utánpótlásának kialakításához . Az
eddigi kollégisták nagyszer ű teljesítménye, valamint számos szakmai és nemzetpolitikai

elismerés is igazolja, hogy a program fontos része a külhoni magyar értelmiségi képzésnek, és



egy ilyen program fenntartása elengedhetetlen a határon túli nemzetrészek megmaradása

érdekében .

A támogatás folyósításának lassúsága miatt már 2015-ben is voltak finanszírozás i

nehézségek, és 2016 tavaszára – az állami támogatással kapcsolatos egyértelm ű állásfoglalás

hiányában – a működés teljesen bizonytalanná vált. A Collegium Talentum jelenlegi

formában való működése az említett bizonytalanság miatt a 2015-ös évrő l szóló beszámoló

március 30-i leadásával tehát lezár egy szakaszt .

A Collegium Talentum vezetősége megfelelő állami partner bevonásával keresi a

lehetőségeket az évek során összeforrott és komoly eredményeket elért, jól működő rendszer

és kollégiumi know-how továbbműködtetéséhez. A 2016-ra tervezett támogatások é s

programok ezért addig nem kerülnek meghirdetésre, és az újabb kollégisták felvétel i

pályázatának megszokott időben való közzététele is halasztásra kerül, amíg a Collegium

Talentum vezetősége nem talál megfelel ő , biztonsággal tervezhető finanszírozási háttérrel

bíró megoldást.

Amennyiben a működés finanszírozási körülményei megnyugtató és hosszabb távra

tervezhető módon rendeződnek, a meglévő és fenntartott kommunikációs csatornáinkon

keresztül tájékoztatni fogjuk az érintetteket, az érdeklődőket és a nagyközönséget, továbbá az

értékes szakmai hálózat fenntartása érdekében működtetni fogjuk a Collegium Talentum

Alumni programot ."

Tisztelt Miniszter Úr !

Egy remek kezdeményezésrő l és egy kiválóan működő programról van tehát szó ,

amely tökéletesen egybevág a Kormány által is számos alkalommal hangoztatott Kárpát -

medencei magyar hálózatosodás elősegítésének feltétlenül támogatható tervével . Jómagam

egyébként a már tavaly is felmerül ő finanszírozási problémák és az idejében ki nem utal t

ösztöndíjak miatt a Nemzeti Összetartozás Bizottsága 2015 . október 28-i ülésén tárgyal t

Bethlen Gábor Alap beszámoló keretében kérdeztem rá a program jöv őjére, amire akkor azt a

megnyugtató választ kaptam Potápi Árpád János államtitkár úrtól, hogy „hivatalosan, nem

hivatalosan mindenhol azt mondtam, hogy folytatjuk tovább a programot . ”

Mindezek után érthetetlen a mostani helyzet, főleg annak fényében, hogy sokan a

program esetleges megszűnése esetén ösztöndíj nélkül maradhatnak, hisz a Collegiu m

Talentum szabályzata kizárja azt, hogy a támogatásban részesülők más ösztöndíjat is



elnyerhessenek . Csak remélni tudom azt, hogy nem valami kormányon vag y

kormánypártokon belüli kiszorítósdi áldozata a program, ezért bízom abban, hogy az állami

támogatás hamarosan megérkezik majd a résztvevő hallgatókhoz és tutoraikhoz a tudományo s

életben is elősegítve a határokon átível ő nemzeti újraegyesítést .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Szándékában áll-e a Kormánynak tovább folytatni a 2011 és 2015 között kivál ó

eredményeket felmutató Collegium Talentum programot ?

Ha igen, akkor mi az oka annak, hogy „az állami támogatással kapcsolatos

egyértelmű állásfoglalás hiányában” ellehetetlenülni látszik annak jövője?

Ha nem, akkor kérem, tájékoztasson a Kormány döntésének okáról !

Hogyan kívánják kárpótolni azokat a programban részt vett és a programba

pályázott hallgatókat, akik a Collegium Talentum ellehetetlenülése miatt minde n

támogatástól és ösztöndíjtól eleshetnek erre a félévre ?

Budapest, 2016 . április 6 .

Sz~Cívay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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